



LAPORAN LIPUTAN MEDIA SELASA / 30 JANUARI 2018

- 1. TOMAT PERMUDAH KOPEK DURIAN**
 - BERITA HARIAN

- 2. MANFAAT TANAH TERBIAR SEJAK 50 TAHUN LALU**
 - HARIAN METRO

- 3. PASAR TANI MASJID DAPAT SAMBUTAN**
 - UTUSAN MALAYSIA

- 4. KOREA SELATAN PASARAN BAHARU MUSANG KING**
 - UTUSAN MALAYSIA

**DISEDIAKAN OLEH:
CAWANGAN KOMUNIKASI KORPORAT
(MADA)**

Shah Alam: Sejak beberapa tahun kebelakangan ini, spesies buah durian melahui pelbagai perubahan. Sebut saja Musang King atau Raja Kuning serta pelbagai jenis durian ikon, pasti ramai yang menelan air liur jika membayangkan isinya yang berwarna kekuningan itu.

Namun, tanpa mengira jenis durian, setiap penggemar raja buah itu wajib tahu cara mengopek buah berkenaan.

Kini, dengan inovasi yang dihasilkan pesara kerajaan, Mohd Amir Tukiman, 66, sesiapa pun boleh mengopek buah berkenaan.

Bukan satu, tetapi ti-

TOMAT permudah kopek durian

ga mesin yang direka dan diberi nama TOMAT iaitu Teknologi Oleh Mohd Amir Tukiman, sejak dua tahun lalu semata-mata untuk mengopek raja buah itu.

Bapa kepada enam orang anak ini berkata, mesin mengopek durian itu direka khusus bagi mengopek buah berkenaan dengan mudah, bersih, cepat dan selamat.

Katanya, menggunakan material seperti besi tahan karat pada mesin berkenaan, kerja mengopek durian kini menjadi sangat mudah dan efisien kerana mengambil

masa kurang dari tiga saat saja.

"Semudah ABC, alat ini tidak mempunyai banyak mekanisme yang perlu digerakkan semasa mengopek durian, malah ia tidak menggunakan sebarang peralatan elektronik atau sensor."

"Ia juga boleh dilakukan sesiapa saja kerana ia direka untuk dikendalikan oleh pelbagai lapisan umur masyarakat, tanpa memerlukan latihan atau tunjuk ajar yang lama," katanya ketika ditemui wartawan di kediamannya di Shah Alam.

Bukan saja melihatnya nampak mudah, wartawan yang turut mencuba alat berkenaan berasa ia jauh lebih senang berbanding penggunaan parang dan tenaga untuk mengopeknya.

Beliau yang pernah menjawat jawatan pengarah jabatan pihak berkuasa tempatan itu berkata, inspirasi rekaannya itu terhasil beberapa tahun lalu selepas melihat seorang pelancong

asing di gerai durian terpaksa menunggu lama ketika penjual mengopek durian.

Menurutnya, pencinta raja buah itu semakin berkembang sekali gus menyebabkan negara pengeluar durian termasuk Malaysia dilihat bersungguh-sungguh memperbaiki

bidaya perusahan buah terbahit.

Beliau yang mempunyai Ijazah Sarjana Muda Sains, Universiti Sunderland, United Kingdom dalam bidang kejuruteraan mekanikal berkata, harga setiap mesin rekaannya itu juga mampu milik.

Ia sekitar RMI,800, bergantung kepada tambahan aksesori yang diinginkan pelanggan.

"Bagi pencinta seni ukiran kayu, ia boleh digabungkan pada mesin ini yang berasaskan besi tahan karat. Asasnya sama, tetapi ada pelanggan



ANTARA mesin kopek durian dicipta Mohd Amir.

"Memandangkan potensi durian semakin berkembang sehingga ke peringkat antarabangsa, saya mencipta kaedah terbaru bagi memudahkan kerja mengopek durian."

"Penjual durian mahupun pengusaha durian sejuk beku, pes durian dan tempoyak serta mereka yang terbahit secara langsung boleh mencuba kemampuan mesin ini kerana ia akan membantu perniagaan mereka," katanya.

Beliau yang mempunyai Ijazah Sarjana Muda Sains, Universiti Sunderland, United Kingdom dalam bidang kejuruteraan mekanikal berkata, harga setiap mesin rekaannya itu juga mampu milik.

Ia sekitar RMI,800, bergantung kepada tambahan aksesori yang diinginkan pelanggan.

"Bagi pencinta seni ukiran kayu, ia boleh digabungkan pada mesin ini yang berasaskan besi tahan karat. Asasnya sama, tetapi ada pelanggan

yang mahukan tambahan, jadi saya lakukannya.

"Ia juga mudah alih, boleh dibawa ke mana saja dengan mudah. Sehingga kini, saya sudah menjual lebih daripada enam mesin ini," katanya.

Nama Mohd Amir sememangnya bukan asing dalam bidang inovasi malah beliau yang pernah menghasilkan mesin mengupas kelapa, wajar digelar MacGyver Malaysia.

Lebih menarik, inovasinya itu berjaya meraih pingat emas pada pertandingan reka cipta sains dan teknologi berlangsung di Geneva, Switzerland sekitar 2000.

Rekaannya itu kini digunakan di lebih 10 negara luar termasuk China, Sri Lanka, Taiwan, Panama, Jamaica, Mexico, Brazil dan Indonesia.

Antara ciptaan lainnya termasuk pentas bergerak, pengunci layar kereta, alat penarik kenderaan, tandas bergerak dan alat pemecah VCD cetak rompak.



MOHD Amir (kiri) bersama anaknya menggunakan mesin mengopek durian ketika ditemui di kediamannya Alam Impian, Shah Alam.

MANFAAT TANAH TERBIAR SEJAK 50 TAHUN LALU

Kebun-Kebun Bangsar wujudkan komuniti tani di kota bantu tingkatan ekonomi, penuhi keperluan isi rumah

DARI MUKA 147

Menurut Pegawai Perindustrian Awam Kelala Kebun Bandar yang juga sukarelawan aktif komuniti rebabit, Jweil Ling, 38, pendekatan diketengahkan mempromosi Kebun Kebun Bangsar bukanlah berorientasikan nilai wang sebaliknya memfokuskan elemen semangat soka membantu dan meniti inisiatif alam semula jadi.

"Jika asal adalah untuk memanfaatkan tanah kosong milik Terengganu Nasional Berhad (TNB) yang tidak dimanfaatkan sejak 50 tahun supaya ia menjadi kawasan hijau dan dapat digunakan sebagai tempat untuk tumpuan kebajikan.

"Dalam pada lain peranan kami ialah meredakan stres pertanian dan menyuntik rasa cinta dalam alam hijau kepada golongan muda yang boleh dikatakan semakin kurang mengenal tanaman apatah lagi kerja bertani.



SUKARELAWAN memadam bunga.



KAWASAN mengumpul air untuk mengirani.



OBANG-inang membantu mengirani burang.

"Bayangkan pelbagai jenis tanaman makanan seperti benjol, keledek, kangkung, tereng, ajin, seng, pandan dan paling menarik ialah sawah padi ada di sini. Ia menjadi medium baik untuk mempelajari mengenai tumbuhan dan kemahiran bercucuk tanam.

"Kami mempunyai projek projek labukap, Lim Kham Joo, 27, yang bersedia membina dari segi kaedah pertanian untuk pakar kebun-kebun bandar lain yang akan berambak menerusi inisiatif komuniti rebabit.

"Ketika ini sumber air kami adalah air hujan yang ditampung menggunakan kumbes p'gariti mengah ke pasai air. Sukarelawan akan menggunakan air untuk kerja pertanian di tempat penanaman.

"Berjantung penuh kepada sukarelawan yang datang dari pelbagai peringkat selain mempunyai dua tukang kebun untuk membantu memastikan operasi pada hari biasa," katanya.

"Mengapa perancangan masa depan komunitinya, kata Jweil, dia berharap lebih ramai sukarelawan komited membania Kebun-Kebun Bangsar. Untuk perancangan masa hadapan pada, dia mahu melihat ada inisiatif kebun bandar lain yang akan berambak menerusi inisiatif komuniti rebabit.

"Sementara kami berharap adanya kesedaran dengan usaha ini dengan mewujudkan komuniti tani bandar dalam membantu meningkatkan ekonomi dan memulau keperluan isi rumah. "Tambahan pula kos sara hidup di bandar cukup tinggi membataskan kita berhadapan golongan kurang berkemampuan

yang mengambil inisiatif untuk menanam sayuran untuk keperluan sendiri. "Sebaliknya, ia boleh mengurangkan kos perbelanjaan mereka untuk makanan," katanya.

Kata Jweil lagi, sejak inisiatif Kebun-Kebun Bangsar dimulakan lima bulan lalu, dia melihat satu perkara yang menggembirakan dan apatah lain yang komited membina masyarakat prospek itu.

"Kami meminati minat, banyak bilik bertedak pada Thinkery dan orang ramai. Begitu juga dengan baka, ramai yang datang membantu atau baka orang kita menghasilkan baka kompos atau baka organik menggunakan bahan dapur. Ia secara tidak langsung menggajikan aktiviti bilik semula. "Kami terus berkes-

SELASA 6 MAC 2019

Jasama dengan Dapur Jalan dan pertama-hari rakyat berhampiran selain Dewan Baotara Kuala Lumpur yang membenarkan kami menggunakan tapak ini untuk bercucuk tanam," katanya.

Sementara itu wakil Dapur Jalan Mohd Ezzaedi Ngadi berkata, dia gembira dapat membantu dalam kerja kebun-kebun kerana komuniti itu memberi sumbangan besar dengan membekalkan sumber sayur yang menjimatkan kos menyediakan makanan buat golongan berpendapatan.

"Rasa syukur dan seronok tidak terhingga apabila pada penghujung tahun lalu salah

seorang sukarelawan menjadikannya saya dan memaklumkan mereka sudah bersedia untuk membekalkan sayur secara percuma.

"Memang banyak perbelanjaan yang dapat dielakkan. Kami sayur yang menjadi antara komponen utama dalam bahan masakan kami tidak lagi perlu dibeli. Saya berharap komuniti ini akan terus subur kerana impaknya sangat besar kepada masyarakat khususnya golongan susah," katanya.

Orang ramai berminat untuk menyertai aktiviti bertani bersama komuniti itu boleh melayari laman Facebook Kebun-Kebun Bangsar.

SUSANA Njani di Kebun-Kebun Bangsar.



GIGIH sukarelawan melakukan kerja memadam.



TIDAK lekak menggunakan tong.

Pasar tani masjid dapat sambutan

KUALA KANGSAR 5 Mac- Pasar tani di pekarangan tempat letak kenderaan Masjid Hidayatul Ummah, Kota Lama Kiri di sini yang dibuka pada setiap Rabu mendapat sambutan menggalakkan.

Pegawai Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA) Daerah, Mohd. Amin Abdul Ghani berkata, pasar tani yang mula beroperasi pada Rabu lalu adalah yang pertama di adakan di dalam kawasan masjid.

Katanya, pembukaan pasar tani itu mendapat kerjasama jawatankuasa masjid tersebut.

"Memilih kawasan masjid sebagai tapak pasar tani merupakan satu percubaan yang berjaya kerana ia mendapat sambutan yang amat menggalakkan," katanya ketika melancarkan pasar tani tersebut baru-baru ini.

Mohd. Amin berkata, pembukaan pasar tani itu mempunyai matlamat antaranya menjadikan kawasan masjid sebagai kawasan untuk menjalankan perniagaan.

Selain itu, katanya, ia memudahkan peniaga menunaikan solat khususnya pada waktu asar ketika menjalankan perniagaan.

"Pasar tani ini membantu rakyat menjimatkan perbelan-



Pasar tani ini membantu rakyat menjimatkan perbelanjaan kerana barangan keperluan harian di sini dijual pada harga rendah dan segar."

MOHD. AMIN ABDUL GHANI
Pegawai Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA)

jaan kerana barangan keperluan harian di sini dijual pada harga rendah dan segar.

"FAMA juga mahu pasar tani lebih dekat dengan penduduk luar bandar dan pemilihan tapak di kawasan masjid dapat mengelak kesesakan lalu lintas dan ini sudah tentu memudahkan pembeli," katanya.

Menurutnya, pada hari pembukaan pasar tani tersebut, seramai 135 peniaga menjalankan perniagaan dan peluang masih dibuka untuk mereka yang berminat menjalankan perniagaan.

"Pada hari pertama pembukaannya, sambutannya amat menggalakkan dengan lebih 1,000 pengunjung datang membelah di sini," katanya.



PENGUNJUNG membeli barangan keperluan harian di pasar tani di tempat letak kenderaan di Masjid Hidayatul Ummah, Kota Lama Kiri, Kuala Kangsar, baru-baru ini.

Korea Selatan pasaran baharu Musang King

Oleh AIDA FAIZLEN IBRAHIM
pengarang@utusan.com.my

■ TELOK KEMANG 5 MAC

LEMBAGA Pemasaran Pertanian Persekutuan (FAMA) mengenal pasti Korea Selatan sebagai pasaran baharu bagi durian Musang King.

Ketua Pengarahnya, Datuk Ahmad Ishak berkata, pihaknya telah menghantar buah tersebut ke negara berkenaan bagi memberi peluang kepada penduduknya mencuba keenakan buah itu.

"Selepas ini usaha akan diteruskan dengan urusan perniagaan durian Malaysia ke Korea Selatan. Itu merupakan kaedah yang kita lakukan apabila ingin

menembusi pasaran baharu.

"Pada masa ini, durian Malaysia berjaya menembusi pasaran di enam negara iaitu China, Singapura, Hong Kong, Amerika Syarikat, Australia dan Indonesia. Kita juga merancang memasuki pasaran Kanada dan Eropah," katanya.

Beliau berkata demikian dalam sidang akhbar selepas merasmikan Kursus *Upskilling* Pemasaran dan Penanaman Durian Musang King Siri Dua di Institut Latihan FAMA di Port Dickson di sini hari ini.

Menurut Ahmad, jumlah keseluruhan nilai eksport durian pada



AHMAD ISHAK

2015 berjumlah RM65 juta melibatkan 25 tan metrik dan meningkat kepada RM74 juta pada 2016.

Tambahnya, nilai pasaran eksport durian tempatan diunjurkan mencapai RM92 juta pada 2020.

"Durian dieksport sama ada dalam bentuk segar, sejuk beku dan pes (isi tanpa biji). Durian Musang King mempunyai potensi eksport yang besar terutamanya selepas Jabatan Pertanian mendapat laluan pasaran untuk mengeksportnya dalam bentuk ulas sejuk beku ke China pada 2011," katanya.